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Z A P I S N I K 

s 1. izvanredne sjednice Općinskog vijeća Vareš, 
održane 27.01.2009. godine 

 

 Predsjedavajući Josip Malbašić otvorio je 1. izvanrednu sjednicu Općinskog vijeća Vareš, s 
početkom u 10 sati, u velikoj sali Općine Vareš.   

 Izvršena je prozivka vijećnika. 

 Prisutni vijećnici: Ismet Abdulahović, Dženana Bešić, Tajiba Brkić, Dženana Hafizović, Izudin 
Ibrišimović, Kenan Kamenjaš, Džemo Kevrić, Milan Knežević, Jelena Kuhač-Odenwald, Ešref Likić, 
Ivan Lučić, Josip Malbašić, Željko Matić, Mario Mirčić, Majda Muftić, Mato Pavić, Elvir Rožajac, Jasmin 
Salketić, Dragan Sekulić, Nikola Šimić i Jelena Zlobec. 

Pored vijećnika sjednici prisustvuju: općinski načelnik Hamdo Fatić, tajnik Općinskog 
vijeća Leon Pavlović, Sead Zaimivić – predsjednik Skupštine ZE-DO kantona, Jure Sesar – 
pomoćnik ministra za poljoprivredu, vodoprivredu i šumarstvo u F BiH, Kemo Kadrić -                   
Mijo Filipović – kantonalni ispektor za šumarstvo, Juso Omerašević – v.d. direktora JP ŠPD ZE-
DO kantona d.o.o. Zavidovići, Nevzeta Elezović – direktorica Kantonalne uprave za šumarstvo, 
Nermin Demirović – rukovoditelj PJ «Šumarstvo» Vareš, Sead Ganić – v.d. direktora PJ 
«Šumex» Vareš, Fikret Operta – član Nadzornog odbora JP ŠPD ZE-DO kantona d.o.o. 
Zavidovići, predstavnici drvoprerađivača s područja općina Vareš i Breza, pomoćnici općinskog 
načelnika, predsjednici političkih stranaka i predstavnici sredstava javnog informiranja. 

Predsjedavajući je predložio dnevni red iz poziva za sjednicu. 

Nakon izjašnjavanja, konstatira da je  jednoglasno  usvojen   s l i j e d e ć i 

 
D n e v n i    r e d 

 
1. Aktualna problematika u provođenju Zakona o 

šumama Federacije BiH na području općine Vareš. 

 
Ad. 1. 

(Aktualna problematika u provođenju Zakona o šumama 
 Federacije BiH na području općine Vareš) 

 

Općinski načelnik Hamdo Fatić upoznao je prisutne da je razlog sazivanja ove sjednice prekid u 
snabdijevanju sirovinom vareških drvoprerađivača iz JP ŠPD ZE-DO kantona d.o.o. Zavidovići, a 
posljedica toga je najava vraćanja radnika na Zavod za zapošljavanje. Naglasio je ozbiljnost situacije i 
zamolio prisutne da svojim prijedlozima pomognu u rješavanju ove problematike kako bi svima, a 
naročito građanima općine Vareš bilo bolje. Zamolio je sve koji odlučuju o provođenju Zakona o šumama, 
koji je na snazi od 01.01.2003. godine, da ozbiljno shvate situaciju, jer dosadašnjim provođenjem ovog 
zakona općina Vareš je imala samo velike štete, a vrlo malo koristi od svog prirodnog bogatstva. 



U raspravi su sudjelovali: Jure Sesar – pomoćnik ministra za poljoprivredu, vodoprivredu i 
šumarstvo u Federaciji BiH, Juso Omerašević – v.d. direktora JP ŠPD ZE-DO kantona d.o.o. Zavidovići, 
Sead Ganić – v.d. direktora PJ «Šumex» Vareš, Emso Operta – drvoprerađivač s područja općine Vareš, 
Sead Zaimović – predsjedatelj Skupštine ZE-DO kantona, Nevzeta Elezović – direktorica Kantonalne 
uprave za šumarstvo, Kemo Kadrić – šef odjeljenja za gospodarenje šumama u Federalnom ministarstvu ... 
Zijad Kamenjaš – drvoprerađivač – vlasnik firme «NAHA» Vareš, Nermin Demirović – direktor PJ 
«Šumarstvo» Vareš, Zdravko Marošević – predsjednik stranke HDZ Vareš, te vijećnici: Elvir Rožajac,  
Mario Mirčić, Željko Matić, Ivan Lučić, Ismet Abdulahović, Nikola Šimić, Jelena Zlobec, Jelena Kuhač-
Odenwald, Džemo Kevrić, Mato Pavić, Dženana Bešić i predsjedavajući Josip Malbašić.  

Na temelju provedene rasprave predsjedavajući je predložio da se Informacija koju su vijećnici 
dobili u materijalu preimenuje u Rezoluciju o problemima u provođenju Zakona o šumama na području 
općine Vareš i da se usvoji zajedno s predloženim zaključcima, s tim da, ukoliko dođe do realizacije mjera 
za blokadu izvoza posječene oblovine, Općinsko vijeće donese Odluku  u kojoj će definirati tko će i na 
koji način izvršiti blokadu izvoza. 

Nakon izjašnjavanja vijećnika konstatirano je da je Vijeće  jednoglasno donijelo 
 

R E Z O L U C I J U 
o problemima u provođenju Zakona o šumama na području općine Vareš 

 
I 
 

 Od početka primjene Zakona o šumama tj. 01.01.2003. godine («Službene novine F BiH», broj: 
20/02, 29/03 i 37/04) općina Vareš je apsolutno nezadovoljna s primjenom i provođenjem istoga. 

Najdrastičniji primjeri neprimjenjivanja Zakona su: 

Poslovnoj jedinici «Šumarija» Vareš nikada nije omogućeno da gospodari svim šumama na 
području općine Vareš iako je to Zakonom predviđeno (članak 49.), i od strane Općinskog vijeća 
službeno, više puta traženo, nego šumama s područja Oćevije, Vijake, Tribije i Duboštice upravljaju 
šumarije s područja Olova i Kaknja. 

Kod određivanja sjedišta Šumsko privrednog društva nisu uvaženi elementi na kojima je općina 
Vareš inzistirala (zaliha drvne mase, sječivi etat, tehnička i stručna opremljenost, ravnomjeran razvoj 
općina u kantonu).  

Po ovim kriterijima sjedište šumsko-privrednog društva je moralo biti u Varešu, ili Olovu. Odluka 
o sjedištu nije donesena na temelju stručnog elaborata, nego je isključivo političke prirode. 

Od početka primjene Zakona ne poštuju se odredbe o prostoj i proširenoj reprodukciji (članak 25. 
Zakona) što prouzrokuje značajne negativne posljedice za cjelokupno šumsko blago kao cjelinu. 

Ne poštuju se odredbe Zakona (članak 60., 61. i 62.), o izdvajanju sredstava za razvoj nerazvijenih 
dijelova općine na čijem području je izvršena sječa šume i ostvareni prihodi od eksploatacije šuma. 

Općina Vareš, od početka primjene Zakona o šumama trpi samo štete zbog stalnog uništavanja 
šuma (prekoračenje intenziteta sječa, uspostava šumskog reda), uništavanja putova, izvorišta vodovoda, 
uništavanja vodo tokova, ulaženje nestručnih osoba u šumu radi eksploatacije i dr. 

Zbog organizacijskih slabosti Šumsko privredno društvo ZE-DO kantona u posljednjih nekoliko 
godina prakticira prodaju drvnih sortimenata po principu «na panju» i «kod panja», što je suprotno Odluci 
o općim uvjetima prodaje šumskih drvnih sortimenata iz državnih šuma na teritoriji Federacije BiH, koju 
je donijela Vlada Federacije BiH. 

Negativne posljedice navedenog načina prodaje su: 

- Zbog nestručnog rada u fazi sječe i izvoza dolazi do oštećenja dubećih stabala i pomlatka, što 
ima za posljedicu povećan procent nadoznake i konačno do povećanja sječive mase po 
jedinici površine. 

- Ne izrađuju se primarne i sekundarne vlake i sredstva rada na izvozu se kreću mimo vlaka i 
tako dolazi do dodatnih oštećenja dubećih stabala i pomlatka. 
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- Šumski red kao jedan od najvažniji poslova za osiguranje uvjeta za prirodnu obnovu i zaštitu 
šuma od štetočina se malo ili nikako izvodi. 

- Manje vrijedni sortimenti se ne izvlače iz šume, a u nekim slučajevima cijeli dijelovi odjela, 
pravdajući to izmišljenim razlozima (npr. miniran teren i sl.). 

- Svim ovim nepravilnostima dolazi do degradacija sastojina i gazdinskih klasa i prekida se 
kontinuitet gospodarenja, kao glavni cilj u upravljanju šumama. 

 
II 
 

 Zbog nedvojbene potrebe, a u cilju zaštita šuma na području općine Vareš kao najznačajnijeg 
prirodnog blaga kojim raspolažemo, te radi očuvanja ekonomske stabilnosti i stvaranja uvjeta za 
kvalitetnije življene na području općine Vareš, predlažemo da se hitno poduzmu i realiziraju 
najprioritetnije mjere, kako slijedi: 
 

1. Da cjelokupnim šumama na području općine Vareš gospodari PJ «Šumarija» Vareš. 

2. Da se zabranjuje prodaja tehničkog drveta četinara i lišćara po sistemu «na panju» i «kod 
panja» na području teritorije općine Vareš, od 01.01.2009. godine. 

3. Od raspoloživog tehničkog drveta osigurati stabilnu, dugoročnu i prioritetnu opskrbu 
drvoprerađivača s područja općine Vareš i Breza, na tvrdom putu, po tržnim uvjetima i 
kriterijima za ugovaranje raspodjele drvnih sortimenta.  

4. Poslove sječe, izrade i izvoza drvnih sortimenatata iz šume ŠPD ZE-DO kantona je obvezan 
ugovarati samo s pravnim osobama koje su registrirane za ovu djelatnost i koje ispunjavaju 
po važećim propisima sve potrebne uvjete, uz stalnu i rigoroznu kontrolu realizacije 
izvedbenih projekata, s tim da tu drvnu masu ne može kupiti izvođač radova, kako je i 
regulirano Odlukom o općim uvjetima prodaje šumskih drvnih sortimenata iz državnih 
šuma na teritoriji Federacije BiH. 

5. Da se kontinuirano realiziraju obveze ŠPD ZE-DO kantona po osnovu proste i proširene 
reprodukcije šuma. 

6. Da Vlada ZE-DO kantona, do kraja I kvartala 2009. godine, izmiri prema općini Vareš 
neizmirene obveze za 2007. i 2008. godinu, po osnovi obveze uplate sredstava za razvoj 
nerazvijenih dijelova općine. 

 
III 
 

 Ukoliko se od strane nadležnih ne realiziraju gore spomenute najprioritetnije mjere za 
prevazilaženje sadašnjeg stanja, bit ćemo prisiljeni pristupiti blokadi izvoza posječene oblovine. 
 
 U slučaju eventualnog organiziranja blokade sukladno ovoj rezoluciji, Općinsko vijeće će 
donijeti posebnu odluku u kojoj će definirati, tko će i na koji način izvršiti tu blokadu. 
 

 
Prva izvanredna sjednica Općinskog vijeća Vareš završena je u 14 sati i 55 minuta. 

 
 
 

TAJNIK  
 

Leon Pavlović 

 
 
 

ZAPISNIČAR 
 

Mira Pejčinović 

PREDSJEDAVAJUĆI 
 

Josip Malbašić 
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